
Zápisnica 
z I. zasadnutia OZ Čerín konaného dňa 10.03.2023 

miesto a čas konania: Obecný úrad, Čerín č. 11, obradná miestnosť, o 17.00 hod. 
 

 

Prítomní poslanci: Ing. Lukáš Malatinec, Ing. Tomáš Smädo, Roman Lenár, Andrej Drako, PhDr. Tatiana 
Vohárová (Materiál k jednotlivým bodom programu bol poslancom doručený elektronicky).  

Ostatní prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Rokovanie obecného zastupiteľstva viedol starosta obce Pavel Kmeť.  
 

Návrh programu: 
1. Otvorenie 
1.1 Schválenie programu rokovania 
1.2 Voľba návrhovej komisie 
1.3 Voľba overovateľov zápisnice 
1.4 Určenie zapisovateľa 
2. Vyhodnotenia plnenia uznesení z posledného zasadnutia, informácia o činnosti obecných orgánov 
3. Informácia o školstve 
4. Informácia o zápisoch do obecnej kroniky 
5. Správa hlavného kontrolóra o kontrolnej činnosti za rok 2022 
6. Informácia o plánoch činnosti komisií OZ na rok 2023 
7. Zámery rozvoja obce na rok 2023 
8. Rozpočet obce Čerín 
8.1 Informácia o čerpaní rozpočtu k 28.2.2023 
8.2 Rozpočtové opatrenie na úpravu schváleného rozpočtu 
9. Vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra 
10. Program rozvoja obce Čerín na roky 2023 - 2027 
11. Rôzne 
12. Interpelácie 
13. Diskusia 
14. Záver 

 
1/ Otvorenie, voľba NK, OZ, určenie zapisovateľa 

Starosta obce:  privítal prítomných a otvoril rokovanie obecného zastupiteľstva. Konštatoval, že sú prítomní 5 z 
celkového počtu 5 poslancov a obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Prečítal návrh programu s tým, že navrhuje 
do bodu 11 Rôzne/ zaradiť ako bod: 
11.1/ Návrh VZN obce Čerín č. 1/2023 o určení výšky príspevku na činnosť školy a školského zariadenia  
11.2/ Prenájom majetku obce formou inštitútu verejnej obchodnej súťaže 
11.3 / Prenájom priestoru v budove Materskej školy v Čeríne na účely poznávania základov biológie, voľnočasový krúžok 
pre deti – žiadateľ Lojzo Kipila 
11.4 / Predaj časti pozemku parcela KN-C č. 162/6, zastavané plochy a nádvoria o celkovej výmere 5498 m², zapísanej na 
LV č. 132, katastrálne územie Čerín, žiadateľ JUDr. Pavel Kvak s manželkou 
Požiadal poslancov o ich pozmeňujúce návrhy, prípadne zmenu programu. 
PhDr. Tatiana Vohárová navrhla doplniť: 
do bodu 6/ Informácia o plánoch činnosti komisií OZ na rok 2023  
ako bod 6.1/ Správy zo zasadnutí komisií 
ako bod 6.2/ Voľba člena finančnej komisie  
do bodu 8/ Rozpočet  
ako bod 8.3/ Realizácia detského ihriska na obecnom pozemku 
Starosta obce dal hlasovať o doplnenom programe zasadnutia. 
Hlasovanie za: Ing. Lukáš Malatinec, Ing. Tomáš Smädo, Roman Lenár, Andrej Drako, PhDr. Tatiana Vohárová 
Starosta obce: NK: Roman Lenár, Andrej Drako 

OZ: Ing. Tomáš Smädo, PhDr. Tatiana Vohárová 
zapisovateľka: Viera Kvaková  

Starosta: hlasovanie k bodu 1/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie č. 1/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
určuje 



overovateľov zápisnice: Ing. Tomáš Smädo, PhDr. Tatiana Vohárová 
zapisovateľka: Kvaková Viera 
volí 
návrhovú komisiu v zložení:  Roman Lenár, Andrej Drako 
Uznesenie prijaté. 
 
2/ Vyhodnotenie plnenia uznesení z posledného zasadnutia, informácia o činnosti 

obecných orgánov 
Starosta obce: uzn. č.62-74/2022 splnené 
Činnosti obecných orgánov: 
- príprava a realizácia referenda konaného 21.1.2023 
- vybavovanie bežnej, matričnej agendy 
- vybavovanie agendy stavebného úradu 
- príprava podkladov pre vyrubovanie daní a poplatkov v roku 2023 
- spracovanie účtovnej závierky obce za rok 2022 
- spracovanie účtovníctva 2023 
- zúčtovanie dotácii za rok 2022 
- vypracovanie podkladov a žiadosti o dotácie na rok 2023, 2024 
- spracovanie štatistických výkazov 
- zabezpečenie chodu pálenice a súvisiacej administratívy 
- spolupráca pri pozemkových úpravách v katastri Čerín a katastri Čačín s Okresným úradom, pozemkovým 

a lesným odborom Banská Bystrica 
- zabezpečenie zápisov do katastra nehnuteľností 
- činnosť na úseku odpadového hospodárstva 
- príprava zasadnutia obecného zastupiteľstva, príprava materiálov pre finančnú komisiu  

Starosta: hlasovanie k bodu 2/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie : 2/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
berie na vedomie 
vyhodnotenie plnenia uznesení z posledného zasadnutia OZ a informáciu o činnosti obecných orgánov. 
Uznesenie prijaté. 
 
3/ Informácia o školstve 
Starosta požiadal p. riaditeľku MŠ Mgr. Rybárovú o podanie informácií o školstve. 
Mgr. Rybárová, riaditeľka MŠ: jednotriedna MŠ, školský vzdelávací program ,,Rozkvitnutá škôlka Pod hájom.“ Súčasný 
počet detí: 15 z Čerína, 2 zo Sebedína, 2 z Dúbravice, 3 z Oraviec, 1 z Dolnej Mičinej. V zmysle § 28 ods. 10 z. 
245/2008 o výchove a vzdelávaní najvyšší počet detí v MŠ je 21 pre 3-6 ročné deti. Ak je veľký záujem o MŠ, môže sa 
počet navýšiť o 2 deti. Prednostne sa prijímajú deti, ktoré dovŕšili 5. rok veku, deti s odloženým začiatkom plnenia 
povinnej školskej dochádzky a deti s dodatočne odloženým začiatkom plnenia povinnej školskej dochádzky. 2 ½ 
ročné deti sa môžu prijať ak sú vytvorené personálne, materiálne a iné podmienky.  Ak je v triede dieťa mladšie 
ako 3 roky, zníži sa počet detí v triede o 1 dieťa. Samostatná trieda s deťmi mladšími ako 3 roky môže mať 5-10 detí, 
ak je dieťa mladšie ako 3 roky v triede s viac ako 10 deťmi musia byť 3 učitelia. 
Prognóza vývoja : Čerín – mierny ústup počtu detí /Čerín 3 deti, Čačín 1-2 malé, spádové územie Sebedín 2+2, 
Bečov 2, Oravce 1, Dúbravica 2, D. Mičiná 1/. Vypracovaná STEP analýza situácie MŠ v regióne podľa faktorov 
sociálnych, technologických, ekonomických, politických. Hlavným poslaním MŠ je približovať deťom rodinnú 
výchovu, rozvíjať citový vzťah k rodine, najbližšiemu okoliu, dedine, zachovávať ľudové tradície a zvyky, ochranárske 
postoje k prírode. Súčasná vízia MŠ: otvorená škola pre malých a veľkých, MŠ naklonená deťom, rodičom, 
zamestnancom i verejnosti. Zápis do MŠ v zmysle zákona v období od 1.5. - 31.5. 2023. 
Starosta: hlasovanie bodu 3/ 
Hlasovanie: za : 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie : 3/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
berie na vedomie 
Informáciu o školstve. 
Uznesenie prijaté. 
 
 
 
 



4/ Informácia o zápisoch do obecnej kroniky 

Starosta požiadal Mgr. Eriku Haringovú, kronikárku obce o podanie informácií k zápisom do obecnej kroniky. 
Mgr. Haringová, kronikárka obce: jej návrhy na záznamy do kroniky sú nasledovné:  rekonštrukcii Kultúrneho domu v 
Čeríne od začiatku doteraz, zápis o slávnostnom odovzdávaní hasičského auta, priebeh rekonštrukcie zbrojnice, 
zaradenie Dobrovoľného hasičského zboru obce do kategórie ,,B“, s tým, že by sa uviedli všetci, ktorí sa na tom 
podieľali, so súhlasom výboru DHZ, informácie by si doplnila od Ing. M. Šlesárika, a J. Makana, záznam o získaní 
hasičského vozíka do DHZ Čačín, ďalej záznam o rekonštrukcii kotolne v materskej škole, môžu sa uviesť aj 
mimoriadne záznamy o počasí v roku 2022 - vysoké teploty až do 40 °C, málo zrážok, v niektorých častiach až 
vyschnutý potok Zolná a tiež návrhy poslancov na zápisy do obecnej kroniky. 
PhDr. Vohárová: zápis o odkúpení budovy Jednoty do vlastníctva obce v roku 2022. 
Starosta: hlasovanie k bodu 4/ 
Hlasovanie: za : 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 4/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
a) berie na vedomie 
Informáciu o zápisoch do obecnej kroniky 
b) schvaľuje 
zápisy do obecnej kroniky: záznam o rekonštrukcii Kultúrneho domu v Čeríne, slávnostné odovzdanie hasičského 
auta, získanie hasičského vozíka, rekonštrukciu Požiarnej zbrojnice v Čeríne, rekonštrukciu kotolne Materskej školy 
v Čeríne, odkúpenie budovy Jednoty, zápisy o počasí. 
Uznesenie prijaté. 
 
5/ Správa hlavného kontrolóra obce Čerín o kontrolnej činnosti za rok 2022 
Starosta požiadal hlavného kontrolóra o podanie správy. 
Ing. Hýbl, hlavný kontrolór - v roku 2022: 
- systematická kontrola pokladničných operácií a ich formálna správnosť 

- kontrola pokladničnej knihy 
- kontrola hlavnej knihy 
- kontrola došlých a vystavených faktúr 
- kontrola výdavkov obce 
- kontrola dohôd o hmotnej zodpovednosti 
- kontrola zverejňovaní zmlúv, faktúr a objednávok v roku 2022 
- kontrola príjmovej a výdavkovej časti rozpočtu 
- kontrola existujúcich vnútorných smerníc a poriadkov, potreba vytvorenia nových 
- plány kontrolnej činnosti na I. a II. polrok roku 2022, správy o kontrolnej činnosti za uvedené obdobia 
- stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu na rok 2023 – 2025 
- stanovisko hlavného kontrolóra k Záverečnému účtu obce za rok 2021 
- pravidelná účasť na zasadnutiach obecného zastupiteľstva. 
Starosta: hlasovanie k bodu 5/: 
Hlasovanie: za : 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie č. 7/2022 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
berie na vedomie 
Správu hlavného kontrolóra obce Čerín o kontrolnej činnosti za rok 2022 
Uznesenie prijaté. 
 
6.1 / Informácia o plánoch činnosti komisií na rok 2023 

Starosta požiadal predsedov komisií o podanie informácie. 
Kulúrno-školská komisia, PhDr. Tatiana Vohárová – plán činnosti na rok 2023: 
- riešenie dofinancovania miestnej MŠ 
- skvalitnenie výchovno-vzdelávacieho procesu v MŠ 
- posúdenie stavu kultúrneho domu a možnosť využitia pre občanov obce 
- kalendár kultúrnych podujatí v roku 2023 
- zabezpečenie kultúrnych podujatí 
- zabezpečenie finančných prostriedkov na kultúrne podujatie-obec, sponzori, dofinancovanie občanmi 
- participácia obce na podujatiach, ktoré neorganizuje obce 
- spolupráca s DHZ a inými spolkami 
- obecná brigáda na vyčistenie priestorov obce 



T. Vohárová prečítala zápisnicu zo zasadnutia komisie dňa 2.3.2023 s programom 1. Privítanie, 2. Kultúrny dom v 
Čeríne, 3. Plánované kultúrne podujatia v obci v roku 2023, 4. Participácia obce na ďalších podujatiach, 5. Ukončenie, 
Uznesenie 
2.Kultúrny dom v Čeríne: 3 roky vyradený z prevádzky z dôvodu stavebných prác, stále nedokončený a pre občanov 
nepoužiteľný, nefunguje 1 vyhrievacie teleso, kúrenie poddimenzované, javisko a opona v zlom stave, je potrebné 
zavolať profesionálnu upratovaciu firmu a potom sa kultúrny dom bude už len udržiavať, kultúrna komisia žiada 
predloženie faktúr za stavebné práce  a faktúry za prerábku elektriny v KD. 
3. Kultúrne podujatia v obci: organizovať také podujatia, ktoré nie sú finančne náročné, zapojiť do organizácie čo 
najmenej ľudí, využiť kultúrne domy  na divadlá, koncerty, atď. Pozvať  občanov aj z okolitých obcí, ideálna aj 
spolupráca s DHZ, podujatia: máj 2023 – stavanie/rúcanie májov, jún-august 2023 program pre deti Spievankovo v KD 
Čerín, november  2023 – divadlo k sviatku sv. Martina – na výber Divadelné ochotnícke súbory Stožkár, Terézie 
Vansovej zo Zv. Slatiny, Pilindoš z Očovej, december 2023 – vianočný punč. 
4. Participácie OU na ďalších podujatiach: august 2023 zborový deň ECAV v Kostole sv. Martina v Čeríne, 
december 2023 - vianočný koncert v Kostole sv. Martina v Čeríne. 
5. Uznesenie komisie: zabezpečiť dôkladné vyčistenie a upratanie KD (starosta), predložiť faktúry za stavebné práce 
v KD Čerín (starosta, V. Kvaková), zorganizovať kultúrne a spoločenské podujatia, ktoré nie sú finančne náročné a do 
ktorých treba zainteresovať čo najmenej ľudí, využívať kultúrne domy (poslanci a starosta). 
 
Sociálno-zdravotná komisia, Andrej Drako: 
A. Drako informoval, že komisia zasadala dňa 20.2.2023, programom zasadnutia bola žiadosť o zabezpečenie 
opatrovateľskej služby – Ing. Ján Králik. Starosta informoval členov komisie o doručenej žiadosti na zabezpečenie 
opatrovateľky na 4 hod. denne od pondelka do piatka, obec je povinná zabezpečiť opatrovateľskú službu a prispieť 
určitou sumou. Starosta kontaktoval opatrovateľskú službu Seniorka, ceny služieb 3,50 €/hod., z toho obec dopláca 
1 €/hod, klient 2,50 €/hod. Ak by boli 2 občania, bolo by to pre obec výhodnejšie, obec by nemusela doplácať do 8 
hod. opatrovania, Roman Lenár – zistí, či svokra nepotrebuje opatrovateľku a doručí žiadosť. Starosta - je možné, 
že bude potrebovať opatrovateľku pre svokru. 
Uznesenie komisie:  schváliť  žiadosť  r. Králikovej o pridelenie opatrovateľky pre Ing. Jána Králika 
z opatrovateľskej služby a z obce prispievať sumou 1 €/hod., nájsť v obci ešte jedného občana na opatrovanie, aby 
to bolo výhodnejšie pre obec. 

 
Komisia životného prostredia a výstavby, lesného a vodného hospodárstva, Ing. Lukáš Malatinec: 
L. Malatinec - komisia sa zameria a dokončenie rekonštrukcií, vyčistenie potoka, zamedzeniu skládok 
odpadov, spílenie stromov, ktoré poškodzujú majetok obce a sú nebezpečné pre občanov a ďalšie činnosti 
podľa potreby. 
 
Komisia na ochranu verejného poriadku, Ing. Tomáš Smädo:  
T.  Smädo - zasadnutie  komisie  sa  ešte  neuskutočnilo, bude  zasadať  a  pracovať  podľa  prijatých  podnetov  od 
občanov. 
 
Finančná komisia, Roman Lenár - plán činnosti na r. 2023: 
- podrobná analýza financovania obce 
- definovanie najväčších finančných výdavkov v rozpočte obce 
- hľadanie možností šetrenia financií 
- prehodnotenie financovania OÚ a MŠ 
- prehodnotenie činnosti obecnej pálenice 
- zhodnotenie stavu obecného majetku – kultúrne domy, domy smútku, budova OU, budova MŠ, bývalá budova 

Jednoty, pálenica 
- zhodnotenie stavu verejných priestranstiev, zastávok a cestnej infraštruktúry 
- určenie priorít a plánu financovania údržby a obnovy majetku obce - budov, verejných priestranstiev a zabezpečenie 

naplnenia požiadaviek občanov vyplývajúcich z Programu rozvoja obce Čerín na roky 2023 - 2027. 
 
R. Lenár prečítal zápisnicu zo zasadnutia finančnej komisie zo dňa 2.3.2023 s programom: 1. Privítanie, 2. Čerpanie 
rozpočtu za rok 2022, 3. Energie – elektrina, 4. Materská škola, 5. Ďalšie riešenia šetrenie financií, 6. Ukončenie, 
Uznesenie 
2. Čerpanie rozpočtu 2022:  
Finančná komisia skonštatovala, že v roku 2022 najvyššie príjmy v bežnom rozpočte obce tvorili podielové dane vo 
výške 199 782,19 eur (takmer 60% bežných príjmov) a príjmy z podnikania – pálenica vo výške 58 508,53 eur (cca 
17% bežných príjmov).  
V kapitálových príjmoch to boli príjmy na detské ihrisko 27 000 eur obnova budovy OU 15 000 eur, chodník 7 902,79 
eur a zástavka 8 743,17 eur. 



Najväčšie položky v bežných výdavkoch obce sú: obecný úrad 83 940,27 eur (25% bežných výdavkov) a materská 
škola školská jedáleň 133 472,73 eur (40% bežných výdavkov). Z hľadiska ekonomickej klasifikácie vysokú položku 
v nákladoch tvoria energie – elektrina (ekonomická klasifikácia 63201) v celkovej výške 44 723 eur z toho najvyššie 
položky sú: zdravotné stredisko 11 989 eur, OU 11 069 eur, verejné osvetlenie 7 364 eur, kultúrne domy 6 515 eur,  
MŠ a školská jedáleň 4 988 eur.  

 V kapitálových výdavkoch roku 2022 boli najvyššou položkou rekonštrukcia OU 15 000 eur, nákup budovy Jednoty 
39 000 eur, zástavka Čerín 7 902,89 eur, chodník Čerín 8 743,17 eur a rekonštrukcia KD Čerín 23 837, 21 eur.  

 Pri súčasnom náraste cien za energie je potrebné hľadať možné zdroje šetrenia finančných prostriedkov vynaložených 
na elektrinu. 

3. Energie-elektrina: obec 14 odberných miest, obecný úrad čerpá drahú elektrinu, vykurovanie je zabezpečené 
elektr. konvektormi. Je potrebná zmena tarify a prekládka rozvodnej skrine. Podľa zistení starostu obce to stojí  
3500 €. R. Lenár zistil, že cena by bola okolo 2 000 €, je potrebné zistiť, či je potrebný aj projekt a kadiaľ vedú káble. 
V. Kvaková informovala o vývoji zálohových platieb rok 2021 - 2 135,- €, r. 2022  -  3 898,- €, r. 2023 -  4 006,- 
€. Je potrebné urobiť opatrenia k šetreniu, napr. možnosť zlúčiť odberné miesta, šetrenie energií, platby od nájomcov. 
 
4. Materská škola: zrušenie MŠ sa považuje za posledné riešenie, je potrebné hľadať riešenia na prevádzkovanie a 
zachovanie  MŠ, predpoklad príjmov a výdavkov MŠ 2023: príjem z podielových daní pre MŠ je 81 388,- €, príjem na 
predškolákov 1 879,- €, rodičovský príspevok 4 560,- €, poplatky za školskú jedáleň sú 6 000,- €, príjmy spolu 93 827,- 
€. Reálne výdavky v roku 2022: materská škola 94 273,- €, školská jedáleň 39 199,- €, spolu 133 472,- €, t.j. dotácia z 
obce 39 645,- €. Návrh FK na riešenie je navýšiť poplatok rodičov podľa VZN č. 1/2023 z 20,- € na 40,- € mesačne. 
Predpokladaný príjem 3 000,- – 4 000,- €, ak by sa mala vykryť strata obce, poplatok rodičov za dieťa by musel byť 
120,- až 140,- €.  

   Ďalšie riešenia: 
1. zvážiť navýšenie kapacity MŠ otvorenie 2 tried po 23 detí, viac financií zo štátneho rozpočtu, riziko – či by bol 
každý rok dostatočný počet detí, s nárastom počtu detí sú vyššie náklady na mzdy, nutná rekonštrukcia MŠ. 
2. presťahovanie obecného úradu do priestorov MŠ – výhody pri presťahovaní obecného úradu aj s doktorom, 
úspora energií 20 000, súčasne by sa budova OU mohla prenajať podnikateľom, sociálne byty. Nevýhody – potrebná 
rekonštrukcia priestorov MŠ, potrebné zistiť u doktora, či má záujem presťahovať sa do MŠ, či treba pripravovať 
priestor a osobitný vchod alebo ostane v súčasnej budove a bude si platiť energie. 
Starosta bol informovaný, že má pozvať na zasadnutie aj obvodného doktora, doktor mal predložiť počty 
pacientov z našej aj z okolitých obcí, obec sa musí s doktorom dohodnúť na uzatvorení novej zmluvy – platenie energií, 
nájmu. 
A. Drako: lekári majú dostávať financie na energie od štátu. 
3. prenájom celej MŠ súkromnej osobe alebo spoločnosti, ktorá by prevádzkovala MŠ, obec by stratila finančné 
zaťaženie na dotovanie MŠ, s tým sú spojené náklady na rekonštrukciu budovy alebo prenajatie za nulový nájom 
na určité obdobie a nájomca by si prerobil budovu. 
4. prenájom vrchného poschodia, nevýhoda je to, že obec by musela investovať do prerábky - nájom minimálny. 
5. príspevok od iných obcí, R. Lenár telefonoval s hlavným kontrolórom, ktorý potvrdil, že obec môže požiadať iné 
obce, aby prispievali na chod škôlky, keďže aj deti z iných obcí chodia do MŠ v Čeríne, príspevok obcí je 
dobrovoľný, úloha pre starostu do najbližšieho zastupiteľstva – napísať list starostom obcí, z ktorých chodia deti 
do našej MŠ a požiadať ich o finančný príspevok. T. Vohárová, členka Rady školy bola poverená na zastupiteľstvo 
pozvať riaditeľku MŠ, aby zistila záujem detí o umiestnenie v MŠ v nasledujúcich rokoch. 
 
5. Ďalšie možnosti šetrenia financií: zníženie energetickej náročnosti budov, možnosť čerpania z Eurofondov, nutné 
zohnať 15 000,- € na vypracovanie projektovej dokumentácie, riziko je, že projekt neprejde, potrebné zistiť súčasné 
výzvy. 
L. Malatinec – zistí kontakt na projektového manažéra. 
T. Vohárová: treba osloviť takých, ktorí robili projekty na MŠ a projekty im prešli, pretože MŠ si vyžaduje špecifické 
riešenia aj z hygienických dôvodov. 
R. Lenár - v prípade získania financovania z výziev je podmienkou prevádzkovanie MŠ min. 5 rokov, inak sa musia 
financie vrátiť. 
Uznesenie: hľadať riešenie, ako ušetriť v rozpočte (poslanci, starosta V. Kvaková); urobiť novú rozvodnú skriňu pred 
OU, zistiť cenu a či je potrebný projekt (starosta, R. Lenár); urobiť analýzu platieb za jednotlivé odberné miesta 
a pripraviť návrh opatrení, ktoré budú viesť k šetreniu (poslanci, starosta v súčinnosti s V. Kvakovou); pozvať na 
zastupiteľstvo obvodného doktora, ktorý má predložiť počty pacientov (starosta); po dohode pripraviť  novú 
zmluvu s doktorom – platenie elektriny, nájmu, vody (starosta, V. Kvaková); napísať list pre starostov okolitých 
obcí, z ktorých deti chodia do našej MŠ a požiadať o finančný príspevok (starosta); pozvať na OZ riaditeľku MŠ, 
aby informovala o svojej vízii, čo urobiť s MŠ a zistiť koľko detí z iných obcí chodí do našej MŠ (Vohárová); zistiť záujem 
obvodného doktora o presťahovaní sa do budovy MŠ, či treba pre neho pripraviť priestory a osobitný vchod, alebo 
ostane v budove OU a bude si platiť energie (zastupiteľstvo); zistiť aké výzvy sú v súčasnosti zverejnené na 



rekonštrukciu, zateplenie, modernizáciu budov, najmä budovy MŠ (starosta V. Kvaková); zistiť kontakty na 
projektových manažérov, ktorí robili projekty MŠ (zastupiteľstvo, starosta). 
Starosta: mal jednanie s obvodným lekárom, na zasadnutia obecného zastupiteľstva z dôvodu pracovného 
zaneprázdnenia  nemohol prísť, ale poskytol údaje o počte pacientov z jednotlivých obcí a to: Čerín 119, Čačín 56, 
Oravce, Dúbravica, Poniky 93, Bečov 58, Sebedín 49, Dolná Mičiná 55, Hrochoť 747, Iní (klienti DSS, BB, Lukavica, 
Sliač) 196, tiež uviedol, že na zrušenie ambulancie v Čeríne bude nutný súhlas s BBSK. Na tému presťahovania sa do 
priestorov MŠ nehovorili. 

Starosta: hlasovanie k bodu 6.1/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 6/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
berie na vedomie 
Informáciu o plánoch činností komisií OZ na rok 2023.  
Uznesenie prijaté 

 
6.2 / Voľba člena finančnej komisie OZ 
Roman Lenár, predseda finančnej komisie navrhol za ďalšieho člena finančnej komisie Ing. Evu Lenárovú. 
Starosta: hlasovanie k bodu 6.2/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 7/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
volí 
Ing. Evu Lenárovú za ďalšieho člena finančnej komisie 
Uznesenie prijaté. 
 
7. Zámery rozvoja obce na rok 2023 
Starosta obce: priority na rok 2023: 
Zhodnotenie majetku obce: Obecný úrad – rekonštrukcia a modernizácia budovy, revitalizácia priestranstiev pri OU, 
prípadne presťahovanie OU do priestorov MŠ, Materská škola v Čeríne – rekonštrukcia a modernizácia budovy, 
dokončenie rekonštrukcie a modernizácie kultúrneho domu dokončenie javiska a knižnice, zabezpečenie realizácie 
projektu výstavby detského ihriska na obecnom pozemku pred MŠ, príprava verejného priestranstva na výstavbu 
multifunkčného ihriska na obecnom ihrisku pri MŠ, miestne komunikácie – oprava výtlkov a najviac poškodených 
ciest, domy smútku a cintoríny - bežná údržba a kosenie, v Čačíne oprava oplotenia cintorína, údržba verejných 
priestranstiev, zabezpečenie plynulého chodu MŠ, podpora p. riaditeľky pri získavaní väčšieho počtu detí, 
administratívne zabezpečenie prevádzky MŠ a ŠJ, zabezpečenie príjmu dotácií zo ŠR v zmysle platných predpisov, 
realizácia podujatí: stavanie resp. rúcanie májov v spolupráci s DHZ pred MŠ, predstavenie ochotníckeho súboru v 
KD Čerín, koncert pre deti Spievankovo v KD Čerín, vianočný koncert, uvítanie detí do života, výročné sobáše, 
životné jubileá (október mesiac úcty k starším), zapájanie do regionálnych projektov, spolupráca so subjektami na 
území obce a vytvorenie podmienok pre ich činnosť, podpora činnosti DHZO, ochrana životného prostredia, 
údržba verejných priestranstiev, čistenie zastávok, organizácia obecnej brigády,   realizácia separovaného zberu, 
nebezpečných odpadov, BRKO, zabezpečenie kompostérov pre domácnosti. 

Starosta: v pôvodnom návrhu zámeru bol aj Petropavlovský jarmok, ten vypadol? 
PhDr. Tatiana Vohárová: kultúrna komisia neodsúhlasila Petropavlovský jarmok, ako náhrada je vianočný punč pri KD 
v Čačíne. 
Starosta: hlasovanie k bodu 7/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 8/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
schvaľuje 
Zámery rozvoja obce na rok 2023. 
Uznesenie prijaté. 
 
8.1 / Informácia o čerpaní rozpočtu k 28.02.2023 

Starosta požiadal o informáciu V. Kvakovú. 
V. Kvaková: Rozpočet na rok 2023 bol schválený Uznesením č. 65/2022 dňa 16.12.2022 a je zostavený tak, aby 
zabezpečil základné povinnosti obce, ktoré vyplývajú pre obec zo zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a 
v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách je členený na bežný rozpočet, kapitálový rozpočet a finančné operácie. 
Celkový rozpočet obce na rok 2023 je schválený ako prebytkový, predpokladá celkové príjmy v sume 372 570 € a 
celkové výdavky v sume 372 500 €. Bežný rozpočet obce je navrhnutý ako prebytkový (prebytok 9 810 €), bežné príjmy 
v sume 336 830 €, bežné výdavky v sume 327 020 €. Navrhované bežné príjmy a bežné výdavky vychádzajú zo 



skutočnosti roku 2022 so zohľadnením niektorých špecifík roku 2023. Kapitálový rozpočet obce je navrhnutý ako 
schodkový – kapitálové príjmy v sume 35 740 €, kapitálové výdavky v sume 38 490 € s tým, že schodok v sume 2 750 
€ bude vykrytý z príjmov bežného rozpočtu. Príjmové finančné operácie nie sú rozpočtované, výdavkové finančné 
operácie rozpočtované v sume 6 990 €, vykryté príjmami bežného rozpočtu.  
Čerpanie rozpočtu k 28.2.2023: 
- v príjmovej časti bežného rozpočtu sú najvyšším zdrojom príjmov podielové dane v sume 46 543, €, príjmy z 
podnikania pálenica 28 301,30 €, príjmy z vlastníctva 1 247,38, poplatky MŠ, ŠJ 1 823,62 €, ďalšie príjmy 455,39 
€, vratky za EE rok 2022 v sume 6 287,70 €, dotácie zo ŠR 63 48,72 €; celkové bežné príjmy spolu 91 007,21 €, t.j. 
celkové príjmy 27 % z celkového schváleného rozpočtu na rok 2023, kapitálové príjmy nulové, 

- vo výdavkovej časti bežného rozpočtu obecný úrad 12 284,14 €, matrika 312,66 €, referendum 2023 1 646,70 €, 
finančná oblasť 381,65 €, ochrana pred požiarmi 554,25 €, výroba pálenica 18 768,82 €, miestne komunikácie 887,45 
€, nakladanie s odpadmi 2 673,31 €, rozvoj obce-verejné priestranstvá 1 132,91, 
Verejné osvetlenie 1 091,17 €, kultúrne služby 1 091,17 €, náboženské služby 497,45 €, MŠ 13 070,25 , ŠJ 
6 091,94 €, záujmové vzdelávanie detí 58,50 €, zdravotné stredisko 973 €°bežné výdavky spolu 61 134,10 € t.j. 19 % 
zo schváleného rozpočtu na 2023 
- kapitálové výdavky: výroba pálenica 400 €, ŠJ 587,72 €, spolu 987, 72 € t.j. 3 % zo schváleného rozpočtu 
- výdavkové finančné operácie 858,68 € t.j. 12 % zo schváleného rozpočtu 
Vo výdavkovej časti bežného rozpočtu tvoria najvyšší podiel na mzdy, odvody a výdavky na EE. 
Starosta: hlasovanie k bodu 8.1/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 9/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
berie na vedomie 
Informáciu o čerpaní rozpočtu k 28.02.2023. 
Uznesenie prijaté. 

 
8.2 / Rozpočtové opatrenie na úpravu schváleného rozpočtu 

Starosta požiadal o informáciu V. Kvakovú. 
V. Kvaková: navrhované zmeny rozpočtu na rok 2023 sú vypracované na základe skutkového stavu, potrieb obce v 
zmysle zákona č, 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov. 
Návrh na zmenu rozpočtu pozostáva z: Informácie o úprave rozpočtu účelovo určených prostriedkov v zmysle § 14 
ods. 1, zákona č. 583/2004 
a) zo ŠR 

 schválené kapitálové príjmy z MPSVaR v sume 27 000 € - preúčtovanie na príjmové finančné operácie 
v roku 2023, nakoľko príjem dotácie bol v roku 2022 po schválení rozpočtu na r. 2023 

 príjem dotácie referendum 680 € 

 príjmové finančné operácie – čerpanie finančných prostriedkov zo ŠR nespotrebovaných v roku 
2022 na výchovu a vzdelávanie predškolákov v sume 626 €, ktoré môžeme použiť do 31.3.2023, na 
stravovanie pre deti v hmotnej núdzi v sume 175,50 €, ktoré budú vrátené ÚPSVaR, referendum 
2023 v sume 1 349,14 € 

 vo výdavkovej časti bežného rozpočtu : čerpanie predškoláci 626 €, vrátenie strava HN 175,50 €, 
referendum 2023 2 029,14 € 

b) z iných zdrojov: Naša Lieska, Pôdohospodárska platobná agentúra- úprava z dôvodu skutočnosti k 31.12.2022 a   
schváleného rozpočtu na rok 2023: 

 kapitálový príjem Naša Lieska 7 900 €, 

 výdavková finančná operácia splátka prekleňovacieho úveru 7 900 € 

 kapitálové výdavky rekonštrukcia chodník – 8 740 € 

 výdavková finančná operácia splátka prekleňovacieho úveru 8 740 € 
Starosta: hlasovanie k bodu 8.2/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 10/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
berie na vedomie 
Informáciu o zmene rozpočtu účelovo určených finančných prostriedkov na rok 2023 v zmysle § 14, ods. 1 
zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov. 
Uznesenie prijaté.



 
8.3 / Realizácia ihriska na obecnom pozemku 

PhDr. Tatiana Vohárová - v roku 2019 bol podaný projekt do PSS na realizáciu detského ihriska na obecnom 
pozemku pred MŠ. Projekt bol schválený v roku 2022, obec už dostala na projekt 27 000,- €. T. Vohárová sa 
informovala, kedy bude vyhlásené verejné obstarávanie, aby sa to stihlo čo najskôr zrealizovať. Musia sa tam urobiť 
terénne úpravy, vybrať prvky na verejné priestranstvá a zabezpečiť dozor, ktorý dozrie na rozloženie komponentov 
a vzdialenosti medzi nimi. Pred MŠ je veľký priestor, na ktorý by zmestilo aj multifunkčné ihrisko približne takej 
veľkosti ako je na Dolnej Mičinej. Keď sa bude realizovať detské ihrisko, musíme tam nechať miesto do budúcna aj 
na multifunkčné ihrisko pre väčšie deti.  
Starosta: hlasovanie k bodu 8.3/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 

   Uznesenie: 11/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
schvaľuje 
zámer na vybudovanie ihriska pri Materskej škole v Čeríne. 
Uznesenie prijaté. 
 
9/ Vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra 
Starosta obce informoval, že v júni 2023 končí 6-ročné funkčné obdobie hlavného kontrolóra obce, a preto je potrebné 
uskutočniť voľbu hlavného kontrolóra obce. Voľba pozostáva z vyhlásenia voľby hlavného kontrolóra, ktorá je bodom 
rokovania tohto zasadnutia OZ a zo samotnej voľby. Deň konania voľby vyhlási OZ na úradnej tabuli najmenej 40 
dní pred dňom konania voľby. Obecné zastupiteľstvo uznesením stanoví podrobnosti o spôsobe a vykonaní voľby 
a tiež náležitosti prihlášky. Zákonným kvalifikačným predpokladom na funkciu hlavného kontrolóra je ukončené 
minimálne úplné stredné vzdelanie, spôsobilosť na právne úkony,   bezúhonnosť, tiež stanoví úväzok hlavného 
kontrolóra, miesto a čas doručenia prihlášky, spôsob voľby, príp. čas prezentácie prihlásených kandidátov, zriadi 
komisiu . Doterajší úväzok 1,4 hod. denne t.j. 7 hod. týždenne.  
Rozprava poslancov: 
PhDr. T. Vohárová sa informovala, či úväzok môžeme znížiť aj zvýšiť,  a ako to bolo v minulých rokoch, či je potrebné 
zamestnávať kontrolóra na 7 hodín týždenne? 
V. Kvaková -  tento úväzok bol aj v 2 predchádzajúcich funkčných obdobiach. 
Poslanci navrhli ponechať doterajší úväzok t.j. 1,4 hod. pracovný čas, ktorého dĺžka je 7 hod. týždenne a voľbu 
vyhlásiť na deň zasadnutia plánovaného OZ dňa 16.6.2023. Doručenie prihlášok je do 31.5.2023 na adresu 
Obecného úradu v Čeríne, vystúpenie pred OZ v abecednom poradí bude v trvaní najviac 10 minút. Komisia bude v 
zložení Ing. Lukáš Malatinec, Ing. Tomáš Smädo, Roman Lenár, Andrej Drako, PhDr. Tatiana Vohárová 
Starosta: hlasovanie k bodu 9/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 12/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
1. vyhlasuje voľbu hlavného kontrolóra obce na deň 16.6.2023 
2. určuje rozsah výkonu funkcie hlavného kontrolóra vo výške 1,4 hod. pracovný čas, ktorého dĺžka je 7 hodín 
týždenne 
3. konštatuje, že uchádzač musí spĺňať požiadavky podľa § 18a ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení a podľa § 3 ods. 1 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone práce vo verejnom záujme, 
4. stanovuje náležitosti prihlášky nasledovne: 
prihlášku je potrebné doručiť najneskôr do 31.5.2023 do 14.00 hod. na adresu obecného úradu, Obec Čerín, 
Čerín č. 11, 974 01 Banská Bystrica 

a. v prihláške uchádzač uvedie svoje osobné údaje v rozsahu podľa § 10 ods. 4 písm. a) zákona č. 
330/2007 Z. z. o registri trestov, ako aj telefonický, prípadne e-mailový kontakt, 

b. súčasťou prihlášky je aj úradne overený doklad o najvyššom dosiahnutom vzdelaní a životopis uchádzača, 
c. čestné vyhlásenie o spôsobilosti na právne úkony v plnom rozsahu, 

5. zriaďuje komisiu v zložení: Ing. Lukáš Malatinec, Ing. Tomáš Smädo, Roman Lenár, Andrej Drako, PhDr. Tatiana 
Vohárová na posúdenie zákonných náležitostí podaných prihlášok, ktorá predloží svoje závery obecnému 
zastupiteľstvu do 10 dní pred konaním voľby hlavného kontrolóra 16.6.2023 
6. každý z kandidátov bude mať možnosť najviac 10 - minútového vystúpenia pred obecným zastupiteľstvom na 
svoju prezentáciu, a to v abecednom poradí. 
Uznesenie prijaté. 
 
10/ Program rozvoja obce Čerín na roky 2023-2027 s výhľadom do roku 2030 
Starosta.: materiál bol elektronicky doručený poslancom; bola potreba aktualizovať Spoločný program rozvoja obcí 
Hrochoť, Čerín, Dolná Mičiná a Môlča pre roky 2015 – 2023, pri vypracovaní Programu rozvoja obce Čerín na roky 



2023 – 2027 sa vychádzalo z dotazníkov, ktoré boli doručené do domácností, podnikateľom a 3. sektoru. Dotazník bol 
zverejnený aj na web. stránke obce. Podklady sú čerpané aj Programu rozvoja BBSK, z dokumentov národnej aj 
nadnárodnej úrovne, z Komunitného plánu obce, zo Spoločného programu obcí, z rozpočtu obce na roky 2023-2025, 
z výročných správ a účtovných závierok obce. Investičné zámery sú rozpracované na jednotlivé roky, na rok 2023 
napr. realizácia detského ihriska . Návratnosť dotazníkov bola 20 %, výstup z dotazníkov je vypracovaný aj z hľadiska 
vekových skupín obyvateľstva. 

PhDr. Tatiana Vohárová: bolo by dobré informovať o preferenciách obyvateľov, reprezentatívnosť prieskumu je 
zabezpečená nielen počtom vrátených dotazníkov, ale aj zhodou želaných investičných rozvojových zámerov, 
všetky vekové skupiny majú spoločný záujem zlepšiť: 

 zlepšiť životné prostredie cestou vybudovania kanalizácie, čistenia potokov, cintorínov, likvidovania skládok 
odpadu a rekonštruovania, resp. dobudovania miestnej cestnej infraštruktúry – ciest, chodníkov a verejných 
priestranstiev; 

 všetky vekové skupiny si prajú vybudovanie zariadenia pre seniorov a rekonštruovanie kultúrnych domov a 
domu smútku; 

 všetky vekové skupiny deklarujú potrebu vybudovania detských ihrísk a multifunkčného ihriska pre ostatné 
vekové skupiny; 

 respondenti deklarujú požiadavku zvýšiť bezpečnosť cestnej premávky inštalovaním meračov rýchlosti, 
retardérov a dopravných zrkadiel. 

Podľa hlavných vekových skupín obyvateľstva: 
- v skupine obyvateľov od 16 do 30 rokov 

 vybudovať cyklotrasu 

 zriadiť kaviareň 

 podpora kultúrnych tradícií 
- v skupine obyvateľov od 31 do 50 rokov 

 vybudovať cyklotrasu 

 zlepšiť priestory pri minerálke 

 pripraviť pozemky pre IBV 

 rekonštruovať schody a oplotenie cintorína v Čačíne 
- v skupine obyvateľov od 51 do 65 rokov 

 obchod v Čačíne 

 obnoviť konanie kultúrnych podujatí 
- v skupine obyvateľov nad 65 rokov 

 obchod v Čačíne 

 zriadiť altánok pri minerálnych vodách 

 dať vypracovať územný plán obce 
To sú hlavné požiadavky občanov. 
Starosta: čo sa týka opravy altánku pri minerálke v Čačíne, altánok nie je majetkom obce, je to stavba na cudzom 
pozemku, čiže obec nemôže investovať do majetku niekoho iného.  S novým k majiteľom p. Patschom sa rokovalo, 
možno sa získajú prostriedky z BBSK. Oplotenie cintorína v Čačíne je v zámeroch obce – bude sa riešiť, detské ihrisko 
– bude sa riešiť, cyklotrasy - to by bolo veľmi zdĺhavé a zložité,  kanalizácia - projekt vypracovaný asi v roku 2000, 
rozpočet asi 55 mil. SK, spoločný projekt so susednými obcami, projekt je v Bratislave, nedostali sme sa do realizácie, 
lebo najskôr boli riešené obce nad 2 tis. obyvateľov. 
Roman Lenár : Územný plán obce, ak má obec do 2 tis. obyvateľov nemusí mať územný plán. 
Starosta: my sme mali vypracovaný územný plán, len nám chýba prvotné zadanie, nie je zapísané a nie je ani v archíve. 
Dodatky sa robili  v r. 2012-2015, v súčasnej dobe nemôžme robiť nové dodatky. Súčasný územný plán zahŕňa IBV 
nad Mlynom a výstavbu od starej školy smerom do Čačína. Nezahŕňa výstavbu nad záhradami smerom k MŠ, to nie 
je platné. Niekedy bývajú aj výzvy na zhotovenie územných plánov, musíme to sledovať.  
V. Kvaková: Plán rozvoja obce je dôležitý strategický dokument a je aj podmienkou čerpania finančných prostriedkov 
z európskych fondov, z programov obnovy a iných zdrojov. 
Starosta: hlasovanie k bodu 10/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 13/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
schvaľuje 
Program rozvoja obce Čerín na roky 2023 – 2027 s výhľadom do roku 2030. 
Uznesenie prijaté



 
11.1. /Návrh VZN obce Čerín č. 1/2023 o určení výšky príspevku na činnosť školy a školského zariadenia 
Starosta: návrh VZN bol zverejnený v zákonom stanovej lehote a to 23.2.2023 na úradnej tabuli obce. Obec má vysoké 
náklady na prevádzku MŠ, preto je  navrhnuté navýšenie poplatku z 20,- € na 40,- €, v ŠJ ostávajú platné poplatky 
schválené v r. 2022. 
PhDr. Tatiana Vohárová: vieme, že od septembra bude 13 predškolákov, tí nebudú platiť rodičovský príspevok. 
V. Kvaková: dostaneme finančné prostriedky na predškolákov zo ŠR. 
Starosta: hlasovanie k bodu 11.1/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 Uznesenie: 14/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
schvaľuje 
VZN obce Čerín č. 1/2023 o určení výšky príspevku na činnosť školy a školského zariadenia 
Uznesenie prijaté. 

 
11.2. /Prenájom časti majetku obce formou inštitútu verejnej obchodnej súťaže 
Starosta informoval - obchod v Čačíne je zavretý, k 31.12.2022 bol ukončený nájom dohodou. Je potrebné vyhlásiť 
verejnú obchodnú súťaž na prenájom. Podmienky môžu byť podľa min. roku, nakoľko tam nie je veľký obrat. Cena 
nájmu je stanovená na 1 €/m²/mesiac t.j. 12 €/m²/rok, s tým že energie - voda, kúrenie, elektrina sú náklady nájomcu. 
Oslovil som aj majiteľa obchodu v Čeríne, či by to neprevádzkoval aj obchod v Čačíne, ale uvažuje, že ak budú takéto 
vysoké náklady na energie, tak by možno zatvoril aj obchod v Čeríne. 
Rozprava poslancov: 
Súhlasia s vyhlásením verejnej obchodnej súťaže na prenájom priestorov za účelom zriadenia obchodu. 
Starosta: hlasovanie k bodu 11.2/ 
Hlasovanie: za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie: 15/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
schvaľuje 

prenechanie časti majetku obce do nájmu a to: 

- nebytové priestory nachádzajúce sa na prízemí budovy – obchodná jednotka postavenej na pozemku parc. 

č. C-KN 161/3, katastrálne územie Čačín, obec Čerín okres Banská Bystrica, vedenej na LV č. 58 vo 

výlučnom vlastníctve obce o celkovej výmere 36.595 m2. Nebytové priestory nachádzajúce sa na prízemí 

pozostávajú z priestorov: 

 
 
 

 
------------------------------------------------------------ 
Spolu: 36.595 

a zámer ich prenájmu formou obchodnej verejnej súťaže v zmysle ust. §9 ods. .2 písm. a), a § 9a ods. 1 písm. a) 

a §9a ods. 9 zákona č. 438/1991 Zb. o majetku obcí, s nasledovnými podmienkami súťaže: 

1. účastník súťaže predloží svoj návrh obsahujúci navrhovanú výšku ceny predmetu nájmu v sume 12 

         €/m²/1 rok t.j. spolu cena nájmu na 439,14 € na 1 rok, pričom táto cena je stanovená ako minimálna; 

2. obec Čerín ako vyhlasovateľ obchodnej súťaže si vyhradzuje právo zmeniť uverejnené podmienky 

súťaže alebo súťaž zrušiť. Obec Čerín si vyhradzuje právo odmietnuť všetky predložené návrhy; 

3. návrhy budú podávané v písomnej podobe osobne alebo poštou; 

4. lehota na podávanie návrhov minimálne do 15 dní od zverejnenia oznámenia o vyhlásení obchodnej 

verejnej súťaže na úradnej tabuli, v tlači a na internetovej stránke obce; 

5. do 10 dní od uplynutia lehoty na doručenie ponúk sa uskutoční výber víťaznej ponuky; 

6. lehota na oznámenie vybraného návrhu je do 5 dní; 

7. pri vyhodnocovaní predložených návrhov bude rozhodujúcim kritériom navrhovaná výška ceny nájmu; 

8. súčasťou ceny predmetu nájmu nie sú zahrnuté náklady spojené s prevádzkou predmetu nájmu (cena za 

služby-vodné, EE). 

Uznesenie prijaté. 
 

Číslo Názov Rozloha (m²) 
110 Obchod 21.310 
111 Sklad 2.618 
112 Vstup do obchodu 8.407 
115 Sklad 4.260 

 



11.3 / Prenájom priestorov v budove Materskej školy Čerín na účely poznávania základov biológie, 
voľnočasový krúžok pre deti-žiadateľ Lojzo Kipila 

Starosta obce informoval o žiadosti na prenájom časti priestorov Materskej školy za účelom poznávania základov 
biológie, išlo by o voľnočasový krúžok pre deti, (objavovanie na praktických príkladoch ako funguje živá príroda okolo 
nás, pozorovanie živých buniek, základy laboratórnych návykov), skúšobný program bez učebného plánu by 
radi zahájili už teraz, vzdelávanie by bolo bezplatné. Išlo by o bezplatný prenájom. 
Rozprava poslancov: 
Je to taká všeobecná žiadosť, nie je uvedené aké vybavenie potrebuje, priestory v súčasnej dobe nie sú vhodné 
a on si to asi neplánuje prerobiť. Nakoľko riešime možnosti znižovania nákladov a riešime rôzne varianty využitia 
priestorov materskej školy s uvedenou žiadosťou nesúhlasíme. 
Starosta: hlasovanie k bodu 11.3/ 
Kto je za prenájom : 0 proti: 5 zdržal sa: 0 
Uznesenie č. 16/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
neschvaľuje 
žiadosť p. Kipilu na prenájom priestoru v budove Materskej školy v Čeríne na účely poznávania základov biológie – 
voľnočasový krúžok pre deti. 
Prijaté uznesenie o neschválení žiadosti. 

 
11.4 / Predaj časti pozemku parcela KN-C č. 162/6, zastavané plochy a nádvoria o celkovej výmere 5498 
m², zapísanej na LV č. 132, katastrálne územie Čerín – žiadosť JUDr. Pavel Kvak s manž. 
Starosta prečítal žiadosť JUDr. Pavla Kvaka a manž. Viktórie Kvakovej Tučekovej o odkúpenie časti pozemku parc. 
KN_C č. 162/6, zastavané plochy a nádvoria o celkovej výmere 5498 m², k.ú. Čerín, za účelom získania prístupovej 
cesty k parcele KN-C č. 159/2, ktorej sú vlastníkmi a na ktorej plánujú postaviť rodinný dom, predpokladaná plocha 
4x50 m², upresnená by bola v prípade schválenia zámeru na odpredaj vypracovaním geometrického plánu, je to popri 
rodinnom dome č.53. 
Rozprava poslancov: 
Roman Lenár:  podľa územného plánu je tam plánovaná aj prístupová cesta k pozemkom, išlo by o prístup od hlavnej 
cesty? 
Starosta: v starom územnom pláne bola navrhovaná cesta, ale tá mala vychádzať medzi bytovkami a družstvom nie 
popri škôlke. Áno išlo by o prístup z hlavnej cesty. 
Poslanci: išlo by asi o 200 m². Je tam aj zmodernizovaná autobusová zastávka, ktorá je  využívaná.  Táto žiadosť by 
sa mala odložiť na rokovanie do najbližšieho zastupiteľstva, prípadne aj skôr, keďže je plánované až o 3 mesiace, 
pretože pri tejto ceste sa plánuje aj detské a multifunkčné ihrisko a nevieme ako to presne bude vychádzať. Už teraz 
je tam zlý prístup, keď sa prichádza do MŠ z BB.   
Starosta: hlasovanie k bodu 11.4./ 

Hlasovanie: za : 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
Uznesenie č. 17/2023 
Obecné zastupiteľstvo obce Čerín 
a) berie na vedomie 
žiadosť JUDr.  Pavla  Kvaka s manželkou o predaj  časti  pozemku parcela KN-C č. 162/6, zastavané plochy 
a nádvoria o celkovej výmere 5498 m², zapísanej na LV č. 132, k.ú Čerín 
b) odkladá 
prerokovanie žiadosti na najbližšie zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

  Uznesenie schválené. 
12. / Interpelácie 
Ing. Tomáš Smädo: od 1.1.2020 zákonná povinnosť v zmysle z. 357/2004 v aktuálnom znení zverejňovať majetkové 
priznanie starostu na webovom sídle obce. Na obecnej stránke nie sú tieto majetkové priznania zverejnené. Tento 
nedostatok treba odstrániť a dodatočne zverejniť majetkové priznania starostu od roku 2019 doteraz. 
Starosta: zverejniť majetkové priznanie má do konca marca, v minulých roky dával majetkové priznania, sú 
odložené, zverejnené nie sú. 
PhDr. Tatiana Vohárová: ohľadne webovej stránky obce, kto je zhotoviteľom, kto ju spravuje, pretože stránka je 
neprehľadná, veľa občanov sa tam nevie orientovať, obce Sebedín, Hrochoť majú prehľadnejšie stránky, bolo by treba 
prerobiť. Stránku treba zmodernizovať a sprehľadniť. 
Ing. Tomáš Smädo: informoval sa, kto má prístup do administrácie, stromovej štruktúry stránky a kto pridáva 
dokumenty. 
Starosta: pracovníci OÚ vkladajú potrebné údaje, vzhľad stránky má na starosti firma Galileo. 
Roman Lenár: napr. zápisnice, prečo nie sú ako zápisnice. 
V. Kvaková: zápisnice sú v obsahu pod samosprávou a tam sú usporiadané podľa rokov. Pod samosprávou sú aj  
poslanci a komisie, uznesenia, rokovací poriadok OZ, plán práce,.. Je tiež možné zadať do vyhľadávača hľadaný údaj. 



PhDr. Tatiana Vohárová: je tam minimum údajov, nie sú tam údaje o materskej škôlke, žiadne fotky.    
Starosta: fotky z MŠ sa pravidelne pridávajú. 
PhDr. Tatiana Vohárová: o fotkách z MŠ nehovorí, ale chýbajú fotky z diania v obci. 
Ing. Tomáš Smädo: chcel by kontakt na správcu stránky, aby zistil, aké sú možnosti. Nie každý má možnosť  otvoriť si 
na svojom PC zverejnené dokumenty. Zverejnené dokumenty sa nezobrazujú priamo na stránke, ale je potrebné ich 
stiahnutie a nainštalovanie špecifického software-u (Adobe Acrobat Reader). Na stránku by sa mohli dávať aj zvukové 
záznamy zo zastupiteľstva, uvidíme, či to nebude zaberať veľa kapacity a či je možné použiť alebo zapracovať 
prehrávač priamo na stránke, ak stránka uvedené umožňuje. 
Starosta: budeme kontaktovať správcu, ale bude to asi finančne náročné. 
Roman Lenár: požiadal, aby sa podklady na zastupiteľstvo zasielať naraz všetkým jedným e-mailom. 
Andrej Drako: požiadal aj o zasielanie zápisnice e-mailom kvôli kontrole. 
Ing. Tomáš Smädo:  zápisnicu si treba prečítať aj 2 – 3 krát. Keď sa prečíta v rýchlosti na obecnom úrade  a hneď podpíše, 
môžu v nej byť chyby a nemusí v nej byť zachytené všetko podstatné. 
PhDr. Tatiana Vohárová: ešte k zápisnici z posledného zasadnutia, čo sa týka materskej školy, text nebol úplne 
dopísaný a doplnený,  pretože zapisovateľka nie je robot, nedá sa jej všetko zachytiť a zapísať.  Z poslancov urobili na 
FB idiotov, ktorí idú zrušiť materskú  školu.  My ako poslanci sa môžeme na zastupiteľstve rozprávať o čomkoľvek. 
Dôležité je to, čo je uvedené v programe zastupiteľstva a čo sa odhlasuje a schváli, resp. neschváli. Tiež je potrebné 
opraviť v zápisnici z min. zastupiteľstva zápis o predaji parcely z min. roku uzn. 27/2021. Asi sa to do zápisnice dostalo 
omylom, nehovorilo sa o tom na zastupiteľstve. 
Roman Lenár: nebolo povedané, že sa ide rušiť materská škola, treba hľadať riešenia, ako to znížiť, lebo keď som to 
prerátal za 15 rokov prišla obec o 600 000 €. 
V. Kvaková: začalo sa touto úvahou, potom sa rozvíjali ďalšie návrhy a riešenia. 
Starosta: budú sa robiť zvukové záznamy. 
 
13. / Diskusia 
Starosta: dal slovo p. Miroslave Majerovej. 
Miroslava Majerová: pracuje ako zdravotná sestra u obvodného doktora, lekári majú sľúbené prostriedky na energie, 
prebiehajú  rokovania,  zatiaľ ešte nedostali nič. Myslí si, že obvodný lekár tu v Čeríne, pri tom počte pacientov 
aký má, by si energie zvládol   platiť. Ambulancie si platia energie, aj jej ambulancia všeobecného lekára si platí 
energie sama. 
PhDr. Tatiana Vohárová: informovala sa koľko platí obvodný lekár tam kde pracuje M. Majerová? 
 Miroslava Majerová: 800,-  až 900,- € mesačne. 
Roman Lenár: treba brať do úvahy, že tu ordinuje len 2 x týždenne, treba hľadať riešenie ako to zaťažuje obce. 
Miroslava Majerová: kúrenie sa dá regulovať, na jej pracovisku sa zapne kúrenie hodinu predtým ako príde do roboty. 
Roman Lenár: veď o to ide, hľadať riešenia ako sa dá znížiť zaťaženie obce. 
Starosta: aká teplota má byť v ambulancii a v čakárni? 
Miroslava Majerová: v čakárni pre pacientov 21°C a v ambulancii 23°C. 
Ing. Eva Lenárová: keďže naše zdravotné stredisko navštevujú aj obyvatelia zo susedných obcí, z našej obce je 
to asi 40 %, bolo by dobré zvážiť a požiadať susedné obce o príspevok na zdravotné stredisko, pretože je tu 
lepšia dostupnosť ako chodiť na Hrochoť. 
Starosta: u niektorých obcí to bude problém. Napr. Oravce sú na tom finančne zle, je dosť možné, že sa obce budú 
zlučovať a v našom regióne zostane 1 stredisková obec. 
PhDr. Tatiana Vohárová: keď budete písať ten list susedným obciam za materskú škôlku, treba tam hneď požiadať aj  
o príspevok na doktora. 
Starosta: v minulosti, keď boli družstvá, tie sa spolupodieľali na financovaní doktora aj MŠ, lebo chodili ich 
zamestnanci. 
Nikola Lapinová: navrhla, aby sa na OÚ kúrilo drevom, ktoré by sponzorsky dával urbár.  
Roman Lenár: na OU nie sú rozvody ani kotolňa + by bolo treba kuriča. Bola by to veľká nerentabilná investícia.  
Ing. Eva Lenárová: má návrh na doplnenie zápisu do obecnej kroniky. V roku 2022 bolo výročie založenia Ľudovej 
hudby Pecníkovci, 100-sté výročie nar.. Juraja Pecníka st., a životné jubileum (60) Juraja Pecníka ml. Myslí  si, 
že Pecníkovci dostatočne reprezentujú našu obec, dáva na zváženie a schválenie poslancom  zapísať do kroniky tieto 
významné výročia. 
p. Fraňo: ohľadne tej materskej školy, dokedy budú závery, lebo sú tu predkladané viaceré možnosti šetrenia energií, 
lebo ďalšie zastupiteľstvo bude o 3 mesiace. 
PhDr. Tatiana Vohárová: do 1 mesiaca zasadne finančná komisia. 
Starosta: teraz vyšla výzva na projekty  na materské školy. Je potrebné, aby riaditeľka zobrala všetky žiadosti o prijatie 
do MŠ. Robí sa tak len od minulého roku, predtým zobrali len toľko žiadosti, koľko detí mohli prijať, a potom sme 
nemali ako podložiť žiadosť o rozšírenie kapacity materskej školy. Myslí si, že je potrebné nájsť také riešenie, 
aby ostala ja materská škola aj zdravotné stredisko. V prípade, že by sme zrušili MŠ alebo zdravotné stredisko, 
tak zrušíme infraštruktúru obce a nepritiahneme mladých ľudí do našej obce. 



Ing. Eva Lenárová: ako členka finančnej komisie, je to komplexný problém treba všetko zvážiť, znížiť energetickú 
náročnosť budov, napísať listy, aby obce prispievali na MŠ, zdravotné stredisko, je potrebné zvážiť všetky 
alternatívy, lebo aj ostatné budovy kultúrne domy, domy smútku, cintorín v Čačíne, verejné priestranstvá, cesty 
potrebujú rekonštrukciu, čiže takto sa to financovať ďalej nebude dať. Preto bola prizvaná aj riaditeľka MŠ, aby 
sa spolupodieľala na riešení. Tiež je úlohou obce, aby uvažovala nad riešením vykurovania, pretože doktor 
je v priestoroch, ktoré mu obec prenajíma a on nevyrieši vykurovanie a náklady na energie, tieto problémy sa 
za mesiac nevyriešia. Treba teraz hľadať rýchle kroky na čiastočné zníženie nákladov, navýšenie poplatku v MŠ 
zvýši príjem obce o 3-4 tis. Viem, že boli úvahy aj o vození jedál do MŠ z Hrochote, ale tiež by to nebolo veľmi účinné. 
Poslanci sa snažia nájsť riešenia šetrenia. V súčasnej dobe boli zverejnené nejaké výzvy na dotácie, aj banky ponúkajú 
nejaké prostriedky, čiže do mesiaca sa uskutoční zasadnutie finančnej komisie, kde budú riešené možnosti. E. 
Lenárová poďakovala občanom za účasť na zasadnutí a požiadala aj o účasť na brigádach, lebo aj tým sa znížia 
výdavky obce. 
Vladimír Haring: informoval, že sa vzdal funkcie predsedu urbáru a zastupovať ho bude poverený člen Peter  Mišáni, 
Čačín 22, ktorý je zapísaný v registri na Okresnom úrade v BB. Tiež uviedol, že rešpektuje voľby, ale je 5 poslancov 
obecného zastupiteľstva a všetci sú z Čerína, je utvorených 5 komisií, každý poslanec je predsedom komisie a 
všetci si zvolili členov do  komisií z Čerína, všetko len v Čeríne. Čačín bol uvedený len v súvislosti, že v Čačíne je 
zrušený Petropavlovský jarmok. 
Andrej Drako: oslovil aj občanov z Čačína, nebol záujem (oslovil napríklad p. Zuzanu Mišániovú). 
Roman Lenár: 8 rokov bolo viac poslancov z Čačína, bol len Petropavlovský jarmok, už ani v roku 2022 nebol 
Petropavlovský jarmok, navrhli sme vianočný punč pri KD v Čačíne. 
Starosta: Petropavlovský jarmok bol financovaný najmä z dotácie z BBSK a od sponzorov, pre COVID-19 sa 
neuskutočnil v posledných rokoch, na tento rok BBSK zrušila dotácie na podujatia. 
Miroslava Majerová: je tu aj problém medzi obyvateľmi z Čerína a obyvateľmi z Čačína, ľudia z Čerína nechodia na 
akcie    do Čačína a naopak občania z Čačína nechodia na podujatia do Čerína.  
Ing. Eva Lenárová: vždy sme robili aktivity v Čeríne aj v Čačíne, vždy som poukazovala na to, že sa máme spájať 
Nikola Lukáčová: aká je možnosť urobiť detské ihrisko na obecnom pozemku v Čačíne, lebo všetko je len 
v Čeríne. Ak nie sú peniaze, môžu sa rodičia spojiť a vybudovať ho svojpomocne. Ľudia prispejú po 50,- eur.  
Poslanci: to nie je také jednoduché, na všetko musí byť projekt a komponenty musia byť certifikované.  
Starosta: obecný pozemok je pri KD v Čačíne, je to  verejné priestranstvo, prvky musia byť certifikované.  
Môžeme dať nejaký projekt na 2 – 3 hojdačky. V Čeríne sa to robí, pretože to podpísali aj rodičia z Čačína.  
Tatiana Vohárová: projektu detského ihriska v Čeríne  vyšiel z iniciatívy matiek, ktoré ho aj urobili a OÚ doplnil 
k tomu už len detaily a odsúhlasil to.  
Nikola Lukáčová: v Čačíne nie sú vybudované retardéry, chodíme po ceste s malými deťmi, dobre by bolo 
umiestniť ich na cesty. 
Starosta:  čo sa týka retardérov, je to cesta 3. triedy nepovolia nám ich, je  možnosť požiadať o zníženie rýchlosti. 
Môžeme opäť požiadať Okresný úrad o retardéry, predtým to neprešlo ani v Čeríne.   
Mgr. Martin Kvak: nedá sa obecný pozemok prenajať na ihrisko? Alebo časť pozemku vyňať z obecného 
pozemku? 
Ing. Tomáš Smädo: parcelne pozemok patrí obci, to sa nedá. 
Ing. Lukáš Malatinec: keby sa stal úraz na ihrisku, ktoré je  na obecnom pozemku, nesie zodpovednosť obec.   
Mgr. Jana Majerová: v prvom rade si treba uvedomiť, že obec je subjekt verejnej správy a nie podnikateľský 
subjekt, čo sa týka sťahovania obecného úradu do MŠ, koľko finančných prostriedkov by na to išlo a čo  s 
budovou obecného úradu, ideme rušiť, čo vybudovali naši predkovia. 
PhDr. Tatiana Vohárová: kde si bola 34 rokov, 3 x si kandidovala na starostku, prečo si nekandidovala aj na 
poslankyňu obecného zastupiteľstva a nepomohla si obci. Ako si za posledných 20 rokov pomohla obci? 
Jana Majerová: môj otec postavil 90 % tejto obce. 
Ing. Eva Lenárová: kandidovala si na starostku, aké Ty máš návrhy, akým spôsobom chceš riešiť situáciu? 
Mgr. Jana Majerová: čo sa robí pre seniorov, chcete zrušiť ešte aj zdravotné stredisko, schválili ste 7 hod. 
týždenne hlavnému kontrolórovi, aj tam sa mohlo ušetriť. 
Ing. Eva Lenárová: presne na toto sa pýtala poslankyňa T. Vohárová.  
Tatiana Vohárová: každý kto spĺňa podmienky sa môže prihlásiť na post obecného kontrolóra.  
Ing. František Lehocký: treba zvážiť, aby nám doktor neodišiel, lebo potom všetky náklady idú na občanov. 
Ing. Lukáš Malatinec: hovorí za seba, že urobí všetko preto, aby sa materská škola a zdravotné stredisko 
zachovali. 
Mgr. Erika Haringová: má postreh z  toho zastupiteľstva, že máme novú starostku obce. Podľa údajov Mgr. E. 
Haringovej  súčasná riaditeľka z MŠ uviedla nesprávny údaj v správe ktorú čítala, pretože počet žiakov sa dá 
zvýšiť   o 3 deti, čiže naša MŠ už mohla mať 26 detí. Súčasná riaditeľka uviedla, že sa môže navýšiť o 2 deti.  
Mgr. Erika Haringová: zaujímalo ju súčasné obsadenie pedagogických a nepedagogických pracovníkov v MŠ. 
Starosta: riaditeľka, učiteľka, upratovačka, kuchárka, školník. Jeho manželku – upratovačku v  súčasnosti zastupuje 
iná upratovačka. Prečo ona ako riaditeľka mohla mať 30 detí, 2 učiteľky a jednu učiteľku na dohodu? Škôlke sa pomôže 



tak, že zoberie čo najviac detí.  
Ing. Lehocký: informoval sa, či  zákon vôbec dovoľuje MŠ, OU, zdravotné stredisko v jednej budove . 
Starosta: v minulosti telefonoval s hygienou, neodporúčali dávať do jednej budovy MŠ s lekárom pre dospelých, ale 
musí sa to ešte preveriť.  
Ján Pršanec: čo s budovou obecného úradu, je to stará budova, žrút na peniaze. 
Mária Makanová: navrhuje, aby sa zriadila funkcia správcu pre kultúrne doby a domy smútku. 
Starosta: potrebujeme na to osobu a nikto to zadarmo robiť nebude, keď je potrebný dom smútku upratuje on, 
rodina zosnulého si nepríde poupratovať dom smútku.  
Michal Karkalík: variant škôlka, všeobecný lekár pre dospelých je najhoršie riešenie, lebo sú tam náklady na 
vnútornú prestavbu, čo sa dá vyriešiť, osobitným  vchodom pred doktora. Ale v exteriéri by  dochádzalo k styku 
detí s chorými. Ide to mimo jeho myslenie. 
Ing. Tomáš Smädo: ani počas pandémie sa neobmedzovali kontakty v exteriéri.   
Mgr. Erika Haringová: sú nejaké neprijaté deti. Od roku 2024 musia byť prijaté všetky deti, ide tu o záchranu MŠ. 
Starosta: keď chceme rozširovať MŠ a podať si projekty, musia byť vydané rozhodnutie o neprijatí detí, tieto 
rozhodnutia neboli, teraz sa už vydávajú.  
Mgr. Erika Haringová: je treba zaspádovať okolité obce, aby ich deti z nich chodili do MŠ do Čerína. Od roku 2024 
treba vytvoriť miesta pre všetky deti od 4 rokov.  
Starosta: vie o tom, že musíme zobrať deti od 4 rokov. Vieme ako je to so zaspádovaním, rodičia nosia deti do škôlok 
do BB.  
Ing. Eva Lenárová: v prípade že je dohoda o zaspádovaní, je obec povinná zobrať všetky deti? 
Mgr. Erika Haringová: naša obec je povinná zobrať deti so všetkých obcí s ktorými má dohodu.  
Starosta: ešte nebol zápis do materskej školy, nevieme koľko detí sa zapíše.  
Ing. Eva Lenárová: spýtala sa E. Haringovej, že keď má takéto poznatky a skúsenosti, či pôjde pomôcť? 
Mgr. Erika Haringová: podľa to, že čo,“ mňa ste s tadeto vyštvali, občania ma z tadeto vyštvali.“ 
Poslanci: my nie. 
Mgr. Erika Haringová: schváli ste riaditeľke, čo prečítala. A tam sa jednalo o počty detí. MŠ sa zachráni len tak,  ak sa 
zoberie viac detí.  
Ing. Tomáš Smädo: nešlo o žiadne schválenie, bola to len správa, ktorá sa zobrala na vedomie. 
PhDr. Tatiana Vohárová: požiadala o verejné ospravedlnenie od p. Pršanaca, za to že poslancov nazval na FB idioti. 
Ján Pršanec: postupoval na základe informácií, že škôlku treba rušiť, kľudne sa verejne môže ospravedlniť, pretože 
vidí, že sú tu nejaké riešenia.   
Starosta: požiadal o ďalšie diskusné príspevky. 
Nikto z prítomných nemal ďalšie príspevky do diskusie. 
14. / Záver 
Keďže neboli ďalšie diskusné príspevky, starosta obce poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí a ukončil 
I. zasadnutie obecného zastupiteľstva obce Čerín v roku 2023. 
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